
1 
 

PROTOKÓŁ Nr XLIV/17 

z sesji RADY GMINY ŻURAWICA 

odbytej w dniu 29 listopada 2017 r. 

 

 

1. Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu. 

2. Czas trwania sesji od godz. 900 do godz. 1030 

 

 

Ad. punktu 1 – Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Przewodniczący Rady Gminy Józef Pukajło otworzył czterdziestą czwartą sesję VII kadencji Rady 

Gminy Żurawica. 

Powitał wszystkich radnych i zgromadzonych gości. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji udział bierze 11 radnych 

z obecnego 14 osobowego składu Rady Gminy Żurawica, co stanowi quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. Nieobecni byli Radni: Józef Chomina, Dariusz Klepak, Wacław Szozda. 

 

 

Ad. punktu 2 – Przedstawienie porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynął wniosek, by do przesłanego porządku obrad zostały 

wprowadzone trzy dodatkowe projekty uchwał. Projekty tych uchwał były już dyskutowane na posiedzeniu 

komisji. 

Pierwszy projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania ponad budżet 2017 r. na wykonanie 

projektu do zadania pn.: Budowa infrastruktury drogowej zwiększającej bezpieczeństwo ruchu drogowego 

przy budynku oświatowym Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 1 w Żurawicy - Osiedle Wiarus w Żurawicy. 

Przewodniczący rady zapytał czy ktoś ma jakeś pytania w sprawie tego projektu uchwały, a przy braku pytań 

podał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad procedowania projektu tej uchwały. 

W wyniku głosowania przy 11 głosach za, projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad. 

Drugi projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 

przedszkoli prowadzonych na terenie Gminy Żurawica przez osoby fizyczne i prawne inne niż jednostka 

samorządu terytorialnego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania tych dotacji. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś ma jakeś pytania w sprawie tego projektu uchwały, a przy braku pytań 

podał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad procedowania projektu tej uchwały. 

W wyniku głosowania przy 11 głosach za, projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad. 

Na obrady XLIV sesji Rady Gminy Żurawicy przybył Radny Dariusz Klepak i w posiedzeniu uczestniczy 

obecnie 12 radnych. 

Trzeci projekt uchwały w sprawie ustalenia ekwiwalentu dla członków jednostek OSP z terenu Gminy 

Żurawica. Przewodniczący rady zapytał czy ktoś ma jakeś pytania w sprawie tego projektu uchwały, a przy 

braku pytań podał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad procedowania projektu tej 

uchwały. W wyniku głosowania przy 11 głosach za i jednym głosie przeciw, projekt uchwały został 

wprowadzony do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił poprawiony porządek obrad uwzględniający trzy wprowadzone do 

procedowania projekty uchwał: 

 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji Rady Gminy. 

4. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

5. Podjęcie uchwał: 

- w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2018 rok, 
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- w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2018 rok na 

terenie Gminy Żurawica, 

- w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków, 

- w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Bolestraszyce I/2009”, 

- zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wymiaru godzin bezpłatnego nauczania, 

wychowania i opieki oraz określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w czasie przekraczającym ten wymiar w przedszkolach i oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Żurawica, 

- w sprawie zaciągnięcia zobowiązania ponad budżet 2017 r. na wykonanie inwentaryzacji 

technicznej sieci wodociągowej na terenie Gminy Żurawica, 

- w sprawie zaciągnięcia zobowiązania ponad budżet 2017 r. na wykonanie projektu do zadania 

pn.: Budowa infrastruktury drogowej zwiększającej bezpieczeństwo ruchu drogowego 

przy budynku oświatowym Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 1 w Żurawicy - Osiedle 

Wiarus w Żurawicy, 

- w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli 

prowadzonych na terenie Gminy Żurawica przez osoby fizyczne i prawne inne niż 

jednostka samorządu terytorialnego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania 

i wykorzystania tych dotacji, 

- w sprawie ustalenia ekwiwalentu dla członków jednostek OSP z terenu Gminy Żurawica, 

- w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żurawica, 

- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2017 r. 

6. Wnioski i zapytania. 

7. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania dotyczące przedstawionego 

porządku obrad. Przy braku uwag i pytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie 

przedstawionego poprawionego porządku obrad. W wyniku głosowania przedstawiony porządek obrad został 

przyjęty jednogłośnie (12 głosów za). 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

 

Ad. punktu 3 – Przyjęcie protokołów z obrad poprzednich sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że mamy do przyjęcia protokół z XLIII sesji z dnia 27 października 

2017 r. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś uwagi lub pytania do przedłożonego protokołu z XLIII 

sesji, a przy braku pytań i uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia protokołu nr XLIII/17 z sesji z dnia 

27 października 2017 r. Protokół został przyjęty jednogłośnie 12 głosami za. 

 

Ad. punktu 4 – Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

 

Przewodniczący Rady Józef Pukajło poprosił o przedstawienie przez Wójta Gminy Żurawica Krzysztofa 

Składowskiego informacji o pracy między sesjami. 

Wójt Gminy Krzysztof Składowski przedstawił informację o pracy między sesjami. Informacja stanowi 

załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Józef Pukajło podziękował Wójtowi za przedłożoną informację oraz zapytał, czy 

radni mają jakieś pytania do przedstawionej informacji. 

Radny Maciej Gałuszka poinformował, że rozpoczynają się prace przy budowie chodnika przy drodze 

wojewódzkiej w Żurawicy ul. 3-go Maja w obrębie skrzyżowania z drogą gminną prowadzącą do 

Wojewódzkiego Szpitala Psychiatrycznego w Żurawicy. 

Przy braku kolejnych wniosków i pytań przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
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Ad. Punktu 5 – Podjęcie uchwał. 

 

1) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2018 rok 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości na 2018 rok, Sekretarza Gminy Żurawica Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt przedmiotowej uchwały i omówił przyczyny i poziom zmian stawek 

podatkowych . 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

projektu procedowanej uchwały. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej uchwały, 

a przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa przedstawionej przez 

Przewodniczącego Komisji Dariusza Klepaka, poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2018 rok. 

W wyniku głosowania przy 12 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LXIV/295/17 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

2) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2018 rok na terenie 

Gminy Żurawica 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych na 2018 rok na terenie Gminy Żurawica, Sekretarza Gminy 

Żurawica Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt przedmiotowej uchwały i poinformował, że proponowane stawki 

podatku zostały pozostawione na poziomie obowiązującym w bieżącym roku. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

projektu procedowanej uchwały. 

Skarbnik Gminy Natasza Pomykalska poinformowała, że w związku z zarzutem, że stawki tego podatku 

są bardzo wysokie przygotowane zostały zestawienia obrazujące wpływy z tego podatku w latach 2014 – 2016 

i wskazała na obserwowane zmiany i tendencje występujące w tym okresie. W analizowanym okresie 

obserwowany jest spadek wpływów z opodatkowanych aut dotyczący podatników osób fizycznych, 

a w przypadku jednostek prowadzących działalność gospodarczą obserwowany był wzrost wpływów, 

a następnie ustabilizowana sytuacja. Spadek w opodatkowaniu osób fizycznych wiąże się z możliwością 

okresowego wyrejestrowywania pojazdów, z czego korzysta obecnie coraz więcej podatników. 

Radny Witold Beer zwrócił uwagę na możliwość rejestrowania pojazdów w innych gminach gdzie stawki 

tego podatku są niższe, co również powoduje odpływ potencjalnych podatników i spadek wpływów z tego 

podatku. Stwierdził, że wielu samorządach stawki są niższe, jak na przykład w Rzeszowie, Kolbuszowej, 

Orłach. Trzeba się zastanowić czy nie obniżyć tych stawek podatkowych by zatrzymać ewentualny odpływ 

podatników. 

Przewodniczący Rady przy braku kolejnych głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej 

uchwały, a przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 

2018 rok na terenie Gminy Żurawica. 

W wyniku głosowania przy 8 głosach za, 2 głosach przeciw i 2 głosach wstrzymujących się, uchwała 

została przyjęta. Uchwała Nr LXIV/296/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

3) w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 

i zbiorowe odprowadzanie ścieków 
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Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przedłużenia czasu 

obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków, 

Sekretarza Gminy Żurawica Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt przedmiotowej uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

projektu procedowanej uchwały. 

Kierownik Zakładu Wodociągowo-Kanalizacyjnego w Żurawicy Marek Petruch wyjaśnił powody 

złożenia wniosku o przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe zaopatrzenie 

w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

Przewodniczący Rady przy braku kolejnych głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej 

uchwały, a przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

W wyniku głosowania przy 12 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LXIV/297/17 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

4) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Bolestraszyce I/2009” 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Bolestraszyce I/2009”, 

Sekretarza Gminy Żurawica Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt przedmiotowej uchwały i zaprezentował załącznik graficzny 

wskazujący na miejsce planowanych do wykonania zmian w planie zagospodarowania „Bolestraszyce 

I/20009”. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

projektu procedowanej uchwały. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej uchwały, 

a przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Bolestraszyce I/2009”. 

W wyniku głosowania przy 12 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LXIV/298/17 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wymiaru godzin bezpłatnego nauczania, wychowania 

i opieki oraz określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w czasie 

przekraczającym ten wymiar w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych, 

dla których organem prowadzącym jest Gmina Żurawica 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia wymiaru godzin bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz określenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego w czasie przekraczającym ten wymiar w przedszkolach 

i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Żurawica, Przewodniczącego Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Marka Jaremczuka. 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Marek Jaremczuk przedstawił projekt uchwały 

i omówił wprowadzane w niej zmiany. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

projektu procedowanej uchwały. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej uchwały, 

a przy pozytywnej opinii Komisji Oświaty i Spraw Społecznych oraz Komisji Finansów Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia wymiaru godzin bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz określenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego w czasie przekraczającym ten wymiar w przedszkolach 
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i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Żurawica. 

W wyniku głosowania przy 12 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LXIV/299/17 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

6) w sprawie zaciągnięcia zobowiązania ponad budżet 2017 r. na wykonanie inwentaryzacji technicznej 

sieci wodociągowej na terenie Gminy Żurawica 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania 

ponad budżet 2017 r. na wykonanie inwentaryzacji technicznej sieci wodociągowej na terenie Gminy 

Żurawica, Sekretarza Gminy Żurawica Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt przedmiotowej uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

projektu procedowanej uchwały. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej uchwały, 

a przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania ponad budżet 2017 r. na wykonanie inwentaryzacji 

technicznej sieci wodociągowej na terenie Gminy Żurawica. 

W wyniku głosowania przy 11 głosach za (w głosowaniu nie uczestniczył Radny Maciej Gałuszka), 

uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LXIV/300/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

7) w sprawie zaciągnięcia zobowiązania ponad budżet 2017 r. na wykonanie projektu do zadania pn.: 

Budowa infrastruktury drogowej zwiększającej bezpieczeństwo ruchu drogowego przy budynku 

oświatowym Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 1 w Żurawicy - Osiedle Wiarus w Żurawicy 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania 

ponad budżet 2017 r. na wykonanie projektu do zadania pn.: Budowa infrastruktury drogowej zwiększającej 

bezpieczeństwo ruchu drogowego przy budynku oświatowym Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 1 

w Żurawicy - Osiedle Wiarus w Żurawicy, Sekretarza Gminy Żurawica Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt przedmiotowej uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

projektu procedowanej uchwały. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej uchwały, 

a przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania ponad budżet 2017 r. na wykonanie projektu do zadania 

pn.: Budowa infrastruktury drogowej zwiększającej bezpieczeństwo ruchu drogowego przy budynku 

oświatowym Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 1 w Żurawicy - Osiedle Wiarus w Żurawicy. 

W wyniku głosowania przy 12 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LXIV/301/17 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

8) w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli 

prowadzonych na terenie Gminy Żurawica przez osoby fizyczne i prawne inne niż jednostka samorządu 

terytorialnego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania tych dotacji 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania 

i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli prowadzonych na terenie Gminy Żurawica przez osoby 

fizyczne i prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości 

pobrania i wykorzystania tych dotacji, Sekretarza Gminy Żurawica Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy rozpoczął przedstawianie projektu przedmiotowej uchwały. 

Radny Dariusz Klepak w związku z faktem, że uchwała była już czytana i analizowana na komisjach 

zgłosił wniosek o nieczytanie całej uchwały a jedynie omówienie najistotniejszych jej postanowień. 

Przewodniczący Rady poddał wniosek pod głosowanie i przy 12 głosach za wniosek został 

zaakceptowany. 
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Skarbnik Gminy Żurawica Natasza Pomykalska omówiła najistotniejsze postanowienia tej uchwały 

wskazują szczególna uwagę na zmiany w stosunku do uregulowań obowiązujących wcześniej. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

projektu procedowanej uchwały. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej uchwały, 

a przy pozytywnej opinii Komisji Oświaty i Spraw Społecznych oraz Komisji Finansów Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i 

rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli prowadzonych na terenie Gminy Żurawica przez osoby 

fizyczne i prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości 

pobrania i wykorzystania tych dotacji. 

W wyniku głosowania przy 12 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LXIV/302/17 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

9) w sprawie ustalenia ekwiwalentu dla członków jednostek OSP z terenu Gminy Żurawica 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia ekwiwalentu dla 

członków jednostek OSP z terenu Gminy Żurawica, Sekretarza Gminy Żurawica Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt przedmiotowej uchwały. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt tej uchwały był szeroko dyskutowany na posiedzeniu 

komisji, zaprezentował również informacje o stosowanych stawkach ekwiwalentu w innych gminach 

i otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do projektu procedowanej 

uchwały.  

Radny Leszek Cichy zadał pytanie, jakie będą skutki finansowe podniesienia tych stawek i czy środki 

zabezpieczone w projekcie przyszłorocznego budżetu wystarczą na pokrycie tych skutków finansowych. 

Zaproponował, by tą sprawa zajęła się komisja finansów oraz zgłosił wniosek formalny o zdjęcie z porządku 

obrad tego projektu uchwały i rozpatrywanie go na kolejnym posiedzeniu Rady. 

Przewodniczący Rady poddał wniosek pod głosowanie i przy 5 głosach za, 6 głosach przeciw i jednym 

głosie wstrzymującym się wniosek został odrzucony. 

Radny Leszek Cichy zadał pytanie, kto ustala stawki ekwiwalentu dla strażaków. 

Sekretarz Gminy odpowiedział, że stawki ekwiwalentu dla strażaków zgodnie z obowiązującymi 

przepisami określa i ustala rada gminy. 

Radny Witold Beer stwierdził, że przed chwilą przegłosowano nieobniżanie stawek podatków od środków 

transportowych, a strażacy są bardzo pomocni dla kierowców, dlatego zgłosił wniosek formalny o 

podniesienie stawki ekwiwalentu dla strażaków za udział w akcjach do 18 zł za godzinę. 

Radny Powiatowy Józef Zubik wystąpił w imieniu strażaków, podkreślił bardzo ważną rolę strażaków 

w życiu codziennym mieszkańców gminy i nie tylko. Podkreślił charytatywny charakter ich pracy duże 

zaangażowanie i zagrożenia z nią związane. Poparł wniosek Radnego Witolda Beera o podniesienie stawki 

ekwiwalentu dla strażaków za udział w akcjach do 18 zł za godzinę. 

Przewodniczący Rady poddał wniosek Radnego Witolda Beera o zwiększenie stawki ekwiwalentu dla 

strażaków za udział w akcjach do 18 zł za godzin pod głosowanie i przy 5 głosach za, 5 głosach przeciw 

i 2 głosach wstrzymujących się, wniosek nie uzyskał wymaganej większości i został odrzucony. 

Radny Zdzisław Chytła poparł propozycje zwiększenia stawek ekwiwalentu dla strażaków. 

Radny Antoni Wołoszyn również wskazał na konieczność podniesienie stawek ekwiwalentu dla 

strażaków wskazując, że proponowane stawki są niskie i niewspółmierne do wkładanego zaangażowania 

przez strażaków w akcjach jak i przy uczestniczeniu w szkoleniach. 

Zastępca Przewodniczącego Rady Marek Jaremczuk stwierdził, że na wczorajszym posiedzeniu 

komisji wypracowana został propozycja podniesienia stawek ekwiwalentu dla strażaków i zwrócił się 

z wnioskiem o przyjęcie tego wypracowanego rozwiązania – podanie go pod głosowanie. 

Radny Maciej Gałuszka popierając wystąpienie Radnego Antoniego Wołoszyna, złożył wniosek 

formalny o ustalenie stawek ekwiwalentu dla strażaków za udział w szkoleniach na poziomie 8 zł i 18 zł za 

udział w akcjach. 

Przewodniczący Rady poddał wniosek Radnego Macieja Gałuszki o zwiększenie stawki ekwiwalentu dla 

strażaków za udział w szkoleniach do 8 zł i udział w akcjach do 18 zł za godzin pod głosowanie i przy 
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4 głosach za, 6 głosach przeciw i 2 głosach wstrzymujących się, wniosek nie uzyskał wymaganej większości 

i został odrzucony. 

Radny Leszek Cichy zapytał, jakie propozycje stawek ekwiwalentu dla strażaków były analizowane na 

wczorajszej komisji finansów? 

Przewodniczący Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa rozpatrywane były trzy 

propozycje stawek ekwiwalentu: pierwszy 10 zł za udział w szkoleniach i 20 zł za udział w akcjach, drugi 6 zł 

za udział w szkoleniach i 15 zł za udział w akcjach, trzeci pozostawienie stawek na dotychczasowym 

poziomie. W wyniku głosowania większością głosów komisja zarekomendowała wniosek drugi. 

Przewodniczący Rady przy braku kolejnych głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej 

uchwały, a przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia ekwiwalentu dla członków jednostek OSP z terenu Gminy 

Żurawica z proponowanym w przedłożonym projekcie stawkami ekwiwalentu w wysokości 6 zł za udział 

w szkoleniach i 15 zł za udział w akcjach. 

W wyniku głosowania przy 7 głosach za, 3 głosach przeciw i 2 wstrzymujących się uchwała została 

przyjęta. Uchwała Nr LXIV/303/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

10) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żurawica 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Żurawica, Skarbnika Gminy Nataszę Pomykalską. 

Skarbnik Gminy Żurawica Natasza Pomykalska przedstawiła projekt uchwały i omówiła wprowadzone 

zmiany w Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żurawica. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

projektu procedowanej uchwały. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej uchwały, 

a przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żurawica. 

W wyniku głosowania przy 10 głosach za ( w głosowaniu nie uczestniczyli radni Witold Beer i Antoni 

Wołoszyn), uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LXIV/304/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

11) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2017 r. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Skarbnika Gminy Nataszę 

Pomykalską. 

Skarbnik Gminy Żurawica Natasza Pomykalska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2017 r. 

Zmienia się plan dochodów budżetowych poprzez ich zwiększenie w różnych działach i rozdziałach 

o kwotę 1 334 711,66 zł i zmniejszenie w różnych działach i rozdziałach o kwotę 500 000,00 zł. Zmienia się 

plan wydatków budżetowych poprzez ich zwiększenie w różnych działach i rozdziałach o kwotę 

255 753,28 zł i zmniejszenie w różnych działach i rozdziałach o kwotę 1 564 878,41 zł. 

Zmniejsza się deficyt budżetu o kwotę 901 056,79 zł i ustala się planowaną nadwyżkę w kwocie 

1 242 780,00 zł, która zostanie przeznaczona na spłatę zaciągniętych zobowiązań z tytułu pożyczek 

i kredytów. 

Wolne środki w kwocie 500 000,00 zł przeznaczone zostaną na spłatę zaciągniętych zobowiązań z tytułu 

pożyczek i kredytów. 

Zmniejsza się przychody budżetu o kwotę 2 143 836,79 zł w tym w § 952 „Przychody z zaciągniętych 

pożyczek i kredytów na rynku krajowym” w kwocie 2 143 836,79 zł, 

Zmniejsza się limity zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek o kwotę 2 143 836,79 zł, 

w tym: 

1. na finansowanie planowanego deficytu w kwocie 401 056,79 zł, 

2. na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów w kwocie 

1 742 780,00 zł. 
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. Przy braku głosów, zamknął dyskusję 

nad przedmiotowym projektem uchwały. Przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego 

i Rolnictwa, poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania przy 10 głosach 

za (w głosowaniu nie uczestniczyli radni Witold Beer i Antoni Wołoszyn), uchwała została przyjęta. Uchwała 

Nr LXIV/305/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. punktu 8 – Wnioski i zapytania. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że do 12.12.2017 r. komisje rady musza odnieść się do projektu 

budżetu na 2018 r. wyrazić opinię i zgłosić ewentualne wnioski. Przedstawił informacje, że z tablicy 

pamiątkowej przy Grobie Nieznanego Żołnierza w Warszawie została usunięta nazwa miejscowości Bircza, 

a wszystkie okoliczne samorządy solidaryzują się z Gmina Bircza i popierają jej działania o przywrócenie 

tego zapisu na tej tablicy. Sprawa ta była dyskutowana na posiedzeniu komisji i przygotowana została treść 

naszego wystąpienia w tej sprawie. Przewodniczący Rady przedstawił treść wystąpienia składanego w imieniu 

Wójta Gminy Żurawica i Rady Gminy Żurawica. Następnie zapytał czy ktoś ma jakieś uwagi do 

przedstawionej treści dokumentu. Przy braku uwag Przewodniczący Rady stwierdził przyjęcie tego 

wystąpienia przez aklamację i poinformował, że po podpisaniu tego dokumentu przez Wójta 

i Przewodniczącego Rady Gminy Żurawica zostanie on przesłany do Gminy Bircza. 

Przedstawił również najbliższe plany posiedzeń komisji i tematów, jakie mają być poruszane na tych 

posiedzeniach. 

Radny Maciej Gałuszka poinformował o złym stanie ul. Jastrzębiej i nasilającym się ruchem ciężkich 

pojazdów dojeżdżających do wiertni. 

Kierownik Referatu Infrastruktury i Zamówień Publicznych Teresa Władyka wyjaśniła sprawy 

związane z ul. Jastrzębią w zakresie przebiegu prac remontowych prowadzonych przez Związek Gmin 

Fortecznych i odpowiedzialności gwarancyjnej za wykonane prace. Poinformowała, że znana jest sprawa 

złego stanu nawierzchni tej drogi i wielokrotnie interweniowaliśmy w Związku Gmin Fortecznych w sprawie 

jej naprawy ostatnie takie pismo skierowane było w listopadzie bieżącego roku. Wykonawca w ramach 

napraw gwarancyjnych poprawia stan nawierzchni drogi, lecz technologia, w jakiej została ona wykonana nie 

pozwala na trwałe zapewnienie właściwego stanu nawierzchni. Zastanawiamy się nad ustawieniem 

oznakowania ograniczającego prędkość i tonaż, lecz wymaga to opracowania organizacji ruch dla tej drogi, 

co byłoby sporym wydatkiem budżetowym. 

Radny Maciej Gałuszka zapytał czy Gmina będzie występowała do firmy korzystającej z drogi prowadząc 

przejazdy ciężkim sprzętem o jakieś odszkodowanie za niszczenie drogi. 

Radny Zdzisław Chytła zapytała czy istnieje możliwość pobierania jakiś opłat za przejazdy ciężkim 

sprzętem po drogach gminnych. 

Kierownik Teresa Władyka wyjaśniła, że jeśli niema ograniczenia tonażu to firmy wykonujące takie 

przewozy nie maja obowiązku zwracać się o zezwolenie na jego prowadzenie i niema podstawy do pobierania 

jakiś opłat będących odszkodowaniem za niszczenie drogi. Droga publiczne są ogólnodostępnymi i żaden 

normalny transport bez względu na tonaż nie wymaga zgłaszania lub uzgodnień i tym bardziej roszczeń 

odszkodowawczych. Dopiero ustalenie prawnych ograniczeń tonażowych pozwalałoby na prowadzenie 

postępowań zezwalających i roszczenia odszkodowawcze. 

Skarbnik Gminy Natasza Pomykalska poprosiła o zwołanie wspólnego posiedzenia wszystkich komisji 

w sprawie zaopiniowania projektu budżetu na 2018 rok. 

Radny Zdzisław Chytła powrócił do problemu braku wykonawców usługi zimowego utrzymania dróg 

w Żurawicy i zapytał czy problem został jakoś rozwiązany. 

Kierownik Teresa Władyka odpowiedziała, że zostały już podpisane umowy z dwoma wykonawcami tej 

usługi, jednym na obszarze Żurawicy Górnej i drugim na obszarze Żurawicy Dolnej. 

Radny Krzysztof Jaroch zapytał, na co jest przewidziane w projekcie budżetu na 2018 rok kwota 40 000 

zł –w punkcie różne opłaty i składki. 

Kierownik Teresa Władyka odpowiedziała, że są to środki na różnego rodzaju przeglądy, zezwolenia, 

ubezpieczenia. 
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Radny Leszek Cichy przypomniał o konieczności rozwiązania problemu z oświetleniem ulicznym przy 

ul. Kolejowej obok torów, należącego do kolei, która to linia została uszkodzona i trudno jest zlokalizować 

miejsce awarii leżące po stronie PKP. Doraźnie zostało to rozwiązane i trzeba jednak wdrożyć docelowo 

i trwałe rozwiązania. 

Kierownik Teresa Władyka odpowiedziała, że obecnie jest problem ze znalezienie jakichkolwiek 

wykonawców, tak w zakresie projektowym jak i wykonawczym działań w zakresie oświetlenia. Będziemy 

czynić wszelkie starania by ten problem definitywnie i jak najszybciej rozwiązać. 

Zastępca Przewodniczącego Radny Marek Jaremczuk zapytał jak wygląda sprawa złożenia 

dokumentacji na uzupełnienie oświetlenia na ul. Marcina Króla w Żurawicy. 

Kierownik Teresa Władyka odpowiedziała, że obecnie musieliśmy podpisać aneks przedłużający okres 

wykonania projektu, a wynikało to z przedłużającego się okresu oczekiwania na wydanie warunków prze PGE 

inne działania proceduralne. Aneksowana umowa na przygotowanie projektu zostanie wykonana i następnie 

trzeba będzie się zająć etapem realizacji tego zadania. 

Sekretarz Gminy poinformował, że zgodnie z wcześniejsza deklaracja zostały przygotowane wykazy 

mienia gromadzkiego sołectw i obecnie zostaną one przekazane do sołtysów w celu ich weryfikacji i następnie 

zostaną umieszczone na stronie BIP Gminy Żurawica. 

Przewodniczący Rady poinformował, że planowany termin kolejnej sesji Rady Gminy Żurawica, na której 

uchwalany będzie budżet to 28.12.2017 r. 

 

Ad. punktu 9 – Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Żurawica Józef Pukajło zamknął 

obrady LXIV sesji VII kadencji Rady Gminy Żurawica. 

 

Przewodniczący Rady Gminy  

Protokół sporządził: 

Ryszard Kostelecki                                                                  Józef Pukajło  
 


